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Vážení spoluobčané! 
 

Volební rok 2010 utekl jako voda. V naší obci se událo několik 
změn. Tyto změny byly prospěšné pro zvelebení obce, pro rozšíření 
bytového fondu, veřejného prostranství, ale i bezpečnost chodců 
v naší obci. Nemalé prostředky byly na začátku roku investovány do 

údržby komunikací v zimním období. Jak to vypadá, i závěr roku 
s sebou přinese výdaje na úklid sněhové nadílky. Zima přidělává 

starosti i v letních měsících, kdy musíme komunikace opravovat, co voda          
a mráz a těžká technika poničily. Nebude tomu jinak i v roce následujícím, byť 

rozpočet počítá s daleko nižší částkou než v letech minulých. V posledním měsíci letošního roku 
byl předán do užívání chodník v Kovářově vedoucí okolo silnice č. 102 směrem na Radvánov.       
O tom, co jsme dělali v letošním roce, jsme psali v předešlém vydání zpravodaje. Zde byl uveden 
výčet akcí podporovaných z různých grantových schémat, ovšem vinou převzetí údajů pro tento 
článek přímo z projektových žádostí došlo k několika chybám. Vždy se snažíme žádat o reálné 
finanční prostředky, ale ne vždy jsou úspěšné v plné výši (článek zpracovali Pavel Hroch                  
a Štěpánka Rybníčková a tímto se omlouvají).  

Rok 2011, který je za dveřmi, nebude pro obecní investice a celkový chod nijak příznivý. 
Ekonomická situace v České republice nasvědčuje tomu, že rok úspor se promítne i v naší obci. 
Plány, kterých má obec dostatek, jsou ale podmíněny finančními prostředky nejen z rozpočtu, ale     
i z krajských či státních příspěvků. Bude velmi složité všechny stanovené cíle naplnit, ale uděláme 
pro to maximum. Doufejme, že obec nezatíží nepředpokládané události, které by si vyžádaly 
investice a se kterými nyní nepočítáme. 

K blížícím se svátkům vánočním bych všem občanům chtěl popřát pohodu, klid a příjemné 
prožití těchto svátků a do nového roku 2011 hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 

 

Víte, jak vznikly jesličky? 
 

   Vánoce si můžeme jen stěží představit bez jesliček, „betlému“. Víte, jak tradice jesliček 
vznikla? V roce 1223 trávil František z Assisi Vánoce na panství italského šlechtice Giovanni di 
Velita. Zde dostal nápad vyobrazit výjev, popisovaný v evangeliu svatého Lukáše. Vybral si k tomu 
jeskyni  na kopci u vesnice Greccio, kam  24. prosince pozval vesničany z okolí.  Zde pak u jesliček  
s oslíkem  a  telátkem  sloužil  mši  a  četl  úryvky  z  evangelia.  To  byl  první  živý obraz  Betlému  
s výjevem právě narozeného Krista uloženého v jeslích a také první půlnoční mše. Od té doby se 
tradice zobrazování betlémské události šířila do celého světa a nabývala nejrůznějších forem, jak 
živých obrazů, tak soch i malých figurek, dokreslujících kouzlo Vánoc v mnohých domácnostech. 
K ústřednímu motivu Krista v jesličkách, panně Marii a sv. Josefovi postupně přibývaly figurky tří 
králů,  pastýřů  a  oveček.  Později  přibývaly  figurky  lidí  nejrůznějších profesí  a lidová  tvořivost  
a fantazie nebrala mezí. V kolekcích figurek z minulého století tak najdeme kováře, kominíky, 
vojáky, pekaře atd.   Stavitelé  betlémů  se  předháněli  a  předhánějí  ve  snaze  vytvořit  co největší  
a nejsofistikovanější díla. Vznikly tak betlémy mechanizované i betlémy s figurami v životní 
velikosti. Největší betlém na světě vytvořil český řezbář Jiří Halouzka z Jiříkova. V prosinci 2007 
měl jeho betlém 138 dřevěných soch v životní velikosti. 
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AKCE POŘÁDANÉ OBECNÍM ÚŘADEM KOVÁŘOV 
SETKÁNÍ S  DECHOVKOU 

V ZAHOŘANECH  
 

V sobotu 6. listopadu  pořádala 
Obec Kovářov v Kulturním domě        
v Zahořanech pravidelné „Setkání 
s dechovkou“. Hosty ve zcela 
zaplněném sále přivítal starosta Obce 
Kovářov Pavel Hroch, jenž zároveň 
uvedl  vystoupení dětí z MŠ Kovářov, 
které všechny přítomné potěšilo          
a pobavilo. Za své výkony byly děti 
odměněny dárkem. Učitelkám 
z mateřské školy, dětem i rodičům, 
kteří děti na akci dovezli, děkujeme.  Příznivci dechovky jistě ocenili výkon osmičlenné myslivecké 
kapely „Atlas“ z Horšic u Plzně, která hrála k poslechu i k tanci jak lidové písničky, tak i moderní 
střední proud. Všem děkujeme za účast a těšíme se na příští setkání při dechovce. 

 

SLAVNOSTNÍ NASVÍCENÍ 

VÁNOČNÍHO STROMU 

V KOVÁŘOVĚ 
 

1. adventní neděli oslavil Kovářov 
slavnostním nasvícením vánočního 
stromu na návsi. Kouzelnou 
atmosféru dokreslily vánoční písně   
v podání dětského pěveckého sboru 
ZŠ Kovářov a  pár slov pana faráře. 
Děti  dozdobily strom  krásnými 
ozdobami vyrobenými dětmi 
z mateřské školy. Pro zahřátí se 
podával vánoční punč a čaj a ani 
tentokráte nechyběly sladkosti pro 

děti.  
SDH KOVÁŘOV A OBEC KOVÁ ŘOV 

PŘIPRAVILI MIKULÁŠSKOU NADÍLKU  
            Mikulášská nadílka v Restauraci 

Kalvárie probíhala v čertovském stylu. Malé 
čertice vítaly přicházející děti s rodiči a pod 
vedením velkých čertic dávaly dětem úkoly 
v podobě vybarvování a kreslení obrázků. 
Sladkosti si musely děti zasloužit při plnění 
připravených soutěží. Malé čertice všem 
dokonce zatančily a pak přišli na řadu ti praví 
čerti v čele s Luciferem a jeho knihou hříchů. 
Nebojte se, Mikuláš s andělem přišli také a 
rozdávali za básničku nebo písničku dárečky. Lucifer ve své hříšné knize měl zprávy o všech 
dětech, které byly přítomné           a všechny slíbily, že se polepší. Tak se za rok uvidí, jelikož čerti i 
s Mikulášem chodí každý rok kontrolovat, jak se nám na tom obyčejném světě daří a jak se tady 
chováme.   
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OBEC KOVÁŘOV   návrh rozpo čtu na rok 2011     
položka   příjmy  výdaje 

1111 Daň z příjmů fyz. osob ze závislé činnosti 2 500 000 0 

1112 Daň z příjmů fyz. osob ze sam. výděl. činnosti 300 000 0 

1113 Daň z příjmů fyz. osob z kapitál. výnosů 220 000 0 

1121 Daň z příjmů právnických osob 2 600 000 0 

1122 Daň z příjmů právnických osob - obec 50 000 0 

1211 DPH 5 400 000 0 

1332 Poplatky za znečišťování ovzduší 4 000 0 

1334 Odvody za odnětí půdy ze zem. činnosti 1 500 0 

1335 Poplatky za odnětí pozemků 1 000 0 

1337 Poplatek za likvidaci komunálního odpadu 872 000 0 

1341 Poplatek za psů 37 500 0 

1342 Poplatek za lázeňský nebo rekreační  pobyt 180 000 0 

1343 Poplatek za užívání veřejného prostranství 500 0 

1344 Poplatek ze vstupného 30 000 0 

1345 Poplatek z ubytovací kapacity 10 000 0 

1346 Poplatek za povolení k vjezdu 15 000 0 

1351 Odvod výtěžku z provozování loterií 500 0 

1361 Správní poplatky 28 000 0 

1511 Daň z nemovitostí 2 300 000 0 

  daňové  p říjmy celkem 14 550 000   

2451 splátka půjčky ZŠ 427 100 0 

2460 Splátky půjčených prostředků (FRB) 20 000 0 

4112 Neinvestiční přijaté transfery ze stát. rozpočtu 760 200 0 

4121 Neinvestiční přijaté transfery od obcí za žáky 295 000 0 

paragraf přijaté transfery 1 502 300 0 

1012 Podnikání a restrukt. v zem. 9 000 0 

1031 Pěstební činnost -lesy 100 000 200 000 

2199 Záležitosti průmyslu 150 000 0 

2212 Silnice 0 500 000 

2219 Ostatní záležitosti pozemních komunikací 0 40 000 

2310 Pitná voda 400 000 566 200 

2321 Odvádění a čištění odpadních vod 0 50 000 

2341 Vodní díla v zem. krajinách 0 500 000 

  na odbahnění rybníka   Prostředního             0   

3113 Základní škola 0 1 870 000 

  na rekonstrukci školní jídelny                  1.000.000,--     

3313 Kino 75 000 200 000 

3314 Knihovny 3 500 60 000 

3326 Pomníky, kapličky 0 20 000 

3330 Činnosti reg. církví 0 10 000 

3399 Ostatní záležitosti kultury - SPOZ 50 000 250 000 
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3412 Sportovní zařízení - Hůrka 0 1 000 000 

3419 Ostatní tělovýchovná činnost 0 100 000 

  TJ - oddíl kopané                                         60 000,-- 0 0 

  TTC                                                              40.000,--  0 0 

3429 Ostatní zájmová činnost  0 120 000 

  Kovářovan   na činnost                                40 000,--                                    0 0 

  příspěvek na festival                                    80.000,--            0 0 

3612 Bytové hospodářství 747 000 2 000 000 

  údržba                                                       600.000,--     

  oprava bytů Kovářov 195                       1.000.000,--     

  Fond rozvoje bydlení                                400.000,-- 0   

3613 Nebytové hospodářství 365 000 450 000 

  oprava fasády kina a KD                           150.000,--     

3631 Veřejné osvětlení 0 450 000 

3632 Pohřebnictví 20 000 100 000 

3635 Územní plán 0 150 000 

3639 Komunální služby 620 000 1 500 000 

  výkup pozemků  na staveb.parcely         1.200.000.--     

3722 Sběr a svoz komunál. odpadu                    118 000 1 200 000 

3723 Sběr a svoz plastů, skla 50 000 95 000 

3725 Využívání a zneškodňování kom. odpadů Eko-kom 40 000 0 

3741 Ochrana druhů a stanovišť 0 4 000 

3745 Péče o vzhled obcí  a veřejnou zeleň 0 600 000 

4351 Pečovatelská služba 110 000 800 000 

5311 Obecní policie 125 000 750 000 

5512 Hasiči 0 120 000 

6112 Zastupitelstvo obce 0 1 055 000 

6171 Činnost místní správy 100 000 3 000 000 

6310 Obecné příjmy a výdaje z fin. vztahů 40 000 180 000 

6399 Ostatní finanční operace 0 50 000 

položka       

8124 splátky úvěrů 0 864 600 

  Varovný systém, komunikace,střecha MŠ   288 600     

  Víceúčelový - projekty, silnice                     576 000     

  celkem b ěžné příjmy 3 122 500   

  celkem příjmy 19 174 800 19 174 800 

 
Obecní úřad Kovářov – pracovní doba o svátcích 

23.12.2010 od 7:00 – 11:30 hod. 
31.12.2010 od 7:00 – 11:30 hod. v ostatní dny budou úřední hodiny nezměněny        
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OBEC KOVÁŘOV POŘÁDÁOBEC KOVÁŘOV POŘÁDÁOBEC KOVÁŘOV POŘÁDÁOBEC KOVÁŘOV POŘÁDÁ    
 VIII. O B E C N Í    P L E SVIII. O B E C N Í    P L E SVIII. O B E C N Í    P L E SVIII. O B E C N Í    P L E S    
KDY:  vKDY:  vKDY:  vKDY:  v    pátek 25. února 2011 od 20:00 hod.pátek 25. února 2011 od 20:00 hod.pátek 25. února 2011 od 20:00 hod.pátek 25. února 2011 od 20:00 hod.    
KDEKDEKDEKDE: KD Kovářov: KD Kovářov: KD Kovářov: KD Kovářov    
HRAJE:  EDENHRAJE:  EDENHRAJE:  EDENHRAJE:  EDEN    
VSTUPNÉ: 100,VSTUPNÉ: 100,VSTUPNÉ: 100,VSTUPNÉ: 100,---- Kč, BOHATÁ TOMBOLA Kč, BOHATÁ TOMBOLA Kč, BOHATÁ TOMBOLA Kč, BOHATÁ TOMBOLA 
 předprodej vstupenek na OÚ Kovářov od 17.1 do 24.2.2011 

                     Pøíjemné proāití vánoèních svátkù a hodnì  
                     úspìchù v novém roce 
                Vám pøejí 
                            Sluāby obce s.r.o. 
 
 

OBECNÍ POLICIE KOVÁŘOV 
 

 
⇐ takto skončil mladý řidič při prvním sněhu 

Obecní policie chce poděkovat těm občanům, 
kteří svým zodpovědným přístupem pomohli obecní 
policii. Bylo to především tím, že včas oznámili 
pohyb cizích osob v katastru jednotlivých obcí. Je 
vidět, že lidé nejsou lhostejní, a to nás těší.To se 
ukázalo nedávno, kdy jeden občan zabránil 
vykradení objektu právě tím, že včas oznámil 
podezřelou osobu tohoto místa. 
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Obecní policie z důvodu nárůstu vykrádání objektů a motorových vozidel a pytláctví zvýšila 
svoji kontrolní činnost, a to především v nočních hodinách (i když se, a to se dříve nestávalo, začalo 
krást i v denní dobu). Obecní policie u obce Kovářov zadržela recidivistu, který „obhlížel terén“ již 
v 9:00h ráno. 

Obecní policie chce upozornit řidiče na problém parkování  u školky, kde řidiči často parkují 
po obou stranách vozovky a brání průjezdu zásobování a pečovatelské službě.  

Před školou parkují řidiči po obou stranách silnice, tím pádem ztěžují provoz a hrozí zde 
srážka vozidel. Jen připomínáme, že řidič může podle zákona stát na pozemní komunikaci, pokud 
v každém směru je volný jízdní pruh 3m. 
Od 1.10.2010 nastoupil k obecní policii Kovářov druhý strážník Ivana Hlaváčová. 

Závěrem chce obecní policie Kovářov popřát všem občanům naší obce krásné prožití svátků 
vánočních a do Nového roku hodně zdraví, štěstí a pohody. 
 
Strážník Pavel Škoch – tel.603 514 076  
Strážník Ivana Hlaváčová – tel.725 891 010  
 
 

 

NOVINKY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLYNOVINKY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLYNOVINKY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLYNOVINKY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
 

Máme tu opět vánoční svátky – čas, který toužíme prožít v rodinném kruhu plném klidu, 
pohody a radosti. S Vánoci přichází i hodnocení končícího roku a vítání roku nadcházejícího, 
nového. My ve škole jsme teprve v poločase, neboť rok školní se řídí jinými pravidly. Přesto už 
máme za sebou mnoho akcí a aktivit, které stojí za zaznamenání.  

Přeji všem občanům Kovářova zaslouženou pohodu během Vánoc i na Nový rok.  
Libor Mandovec, ředitel školy 

 
 

 
MIKULÁŠSKÁ DRUŽINA V AKCI 

 
 
V pátek 3. 12. se kovářovští 

žáci opět dočkali Mikuláše a jeho 
čertovských pomocníků. Zástupci 
nebe i pekla (tentokrát z řad 
deváťáků) společně obcházeli třídu 
po třídě a po zazpívané písni či 
zarecitované básničce odměňovali 
na základě hříšné třídní knihy 
jednotlivé děti. Mikulášská družina 
se sestávala z Mikuláše, anděla a 
tří rámusivých a neposedných 
čertů. Balíček s dobrotami, který 
připravila školní jídelna, však 
nakonec dostali všichni. Možná i 
kvůli slibům, že se do příštího roku 
určitě polepší…  
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EVROPSKÝ DEN 
                Poslední den před podzimními prázdninami se 

žáci 2. stupně ZŠ Kovářov podívali do Evropy, konkrétně do 
Finska, Belgie, Irska a Rakouska. A jak se to dalo stihnout za 
jeden den? Snadno, v rámci uspořádání Evropského dne se 
jednotlivé učebny proměnily ve výkladní skříň výše 
jmenovaných evropských zemí. Žáci jednotlivých tříd, kteří si 
svůj konkrétní stát tři týdny předtím vylosovali a mohli se tak 
postupně na tento den připravovat, si pro své kamarády připravili 
prezentaci. Při ní seznamovali své hosty s historií, geografií, 
politikou, kulturou a sportem své země. Způsob záležel na nich: od pestrobarevných a informacemi 
nabitých flipchartů, přes přípravu národních jídel, elektronické prezentace až po divadelní scénky. 
Učebny i žáci samotní byli oblečeni do barev představované země a školou se rozléhaly hymny  
a voněly různé dobroty. Třídy si prezentace svých států předváděly vzájemně a vzájemné bylo také 
oceňování v podobě potlesku. K vidění byly například nájezdy finských hokejistů, zasedání 
Evropského parlamentu v Bruselu, legenda o sv. Patrikovi nebo osudová rozhodnutí Marie Terezie. 
Vítězem malé soutěže, která Evropský den provázela a jejímž obsahem bylo hodnocení 
jednotlivých vystoupení samotnými žáky a malý znalostní test, se stala osmá třída, respektive Irsko. 
Dlužno říci, že rozdíly v počtu bodů byly minimální, stejně jako rozdíly ve výkonech a nasazení 
jednotlivých tříd. 

PŘIVÍTALI JSME SVATÉHO MARTINA 
Ve čtvrtek 11. listopadu se na kovářovské návsi opět čekalo na Martina na bílém koni. Již 

potřetí totiž zorganizovala Základní škola Kovářov lampiónový průvod, který vyrazil v šest večer 
od školy. Na návsi malí i velcí 
návštěvníci, jejichž počet byl 
překvapivě veliký, mohli 
zhlédnout kulturní program, 
který pod vedením paní učitelky 
Dany Dvořákové a Veroniky 
Palusové nacvičili žáci. Na závěr 
akce se dostavil i hlavní 
účinkující: na bílém koni se před 
užaslými diváky několikrát 
otočil i sám rytíř Martin  
a podaroval přítomné 
martinskými rohlíčky. Aby 
návštěvníkům nebyla zima, 
připravili pro ně zaměstnanci 
Obce Kovářov teplý čaj a grog. 
Poděkování za zdar celé akce 
patří také paní Kateřině 

Novákové a Pekařství Kolář.  
 

ZÁJEZD NA MUZIKÁL DRÁKULA 
,,Možná jsi proklet, Drákulo!!!"…..Tak to bylo téma našeho výletu do hlavního města. V 

pátek 3. 12. ve 14:00 jsme my, přihlášení žáci druhého stupně, vyrazili spolu s některými učiteli, 
rodiči a známými autobusem směr Praha. Dojeli jsme v 16 hodin a dali jsme si rozchod. Celou 
hodinu a půl jsme chodili po Praze. Kdo chtěl, mohl jít do MacDonaldu, Palladia, Kotvy nebo na 
tradiční nákupy do tržnice. V 18 hodin to vypuklo… Ozvaly se tři zvony a na jeviště vyšel Daniel 
Hůlka. Ocitli jsme se v 17. století a byli jsme svědky vraždy mnicha, který Drákulu těsně před smrtí 
proklel. Drákulovi se rázem nic nedařilo, dokonce mu zemřela manželka Adriana a novorozený syn. 
Najednou se objevila krásná Lorelain. Po krátké přestávce jsme se ocitli v roce 2088 a Drákula stále 
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žil. Potkal Sandru, která vypadala na chlup stejně jako Adriana. Jelikož kvůli Sandře trpěl, byl 
zbaven prokletí a zemřel. Dlouhých deset minut jsme tleskali a pak jsme vyrazili domů. Cesta zpět 
byla jako obvykle lepší než cesta tam. Do Kovářova jsme dorazili ve 22:30 a každý šel cestou ke 
svému domovu.  

M. Poslušná, J. Kofroňová, T Kahounová, žákyně 8. třídy 
 

ČERTÍ BÁL 
Členové dětského folklorního souboru Kovářovánek a žáci třetí třídy kovářovské školy si 

užili ve čtvrtek 25. listopadu 2010 pravý "Čertí bál". Sešli se na něm odpoledne v jedné ze tříd 
školy a převlečeni do kostýmů čertic i čertů skotačili při písničkách, hrách a soutěžích. Prostory 
bálu zdobily také obrázky vyobrazených pekelníků, jak je ztvárnily dle své fantazie ve vyhlášené 
malířské soutěži děti z prvního stupně. Přítomní čertíci a čertice si bystřili hlavy při hledání dvojic 
rýmujících se obrázků, svou rychlost 
vyzkoušeli při lepení čertího řetězu, 
sílu pekelného dechu užili při 
nafukování pestrobarevných 
balónků, všichni společně 
protancovávali pod snižujícím se 
řetězem a ve dvojicích si užili 
legrace při tanci s balónky či míčky 
mezi čely. A že čerti umí hrát i 
fotbal? O tom se přesvědčili všichni 
přítomní pekelníci, kteří si jej ve 
velkém židličkovém kole s chutí 
zahráli. Na závěr si ještě zaskotačili 
v tanečním rytmu - a pro štěstí si 
každý z čertíků odnášel na památku 
stříbrný oříšek.  

manželé Milan a Pavla Škochovi 
 

PROJEKTY, NA KTERÉ SE NÁM V ROCE 2010 PODAŘILO ZÍSKAT PENÍZE 
Letos se podařilo naší škole získat peníze na tři projekty.  
Dalším projektem, který bude financován z evropských fondů, bude kromě právě 

dobíhajícího projektu Informační a čtenářská výchova na základní škole projekt Interaktivní 
výuka v ZŠ Kovářov. Ten je již schválen, ovšem s jeho realizací, na niž kovářovská škola obdrží 
v rámci programu EU peníze školám přes milión korun, se začne až v roce 2011.  

Úspěšní jsme byli také se žádostí o podporu divadelního kroužku s názvem Od divadla k 
muzikálu (25.000,- Kč poskytl Jihočeský kraj). Hlavní ideou projektu Od divadla k muzikálu byl 
pokus o minimuzikál ve školních podmínkách. Cílem bylo vymyslet, nacvičit a předvést divadlo  
s hudebním rozměrem. Mohli jsme využít a obohatit velký muzikantský potenciál našich dětí, které 
mají zkušenosti se zpěvem (pěvecký sbor), hrou na hudební nástroj (výuka probíhá přímo ve školní 
budově) i pohybem (folklorní kroužek). Na konci června se konala premiéra muzikální pohádky 
podle vlastního scénáře s názvem Čarodějnice první kategorie a všechny reprízy se velmi líbily. 
Zakoupená ozvučovací technika (mixážní pult, mikrofony, reprobedny) se záhy stala trvalým 
pomocníkem při realizaci veřejných vystoupení žáků školy, např. při školní besídce nebo při 
svatomartinské jízdě. Projekt Od divadla k muzikálu byl financován Jihočeským krajem v rámci 
Jihočeského krajského programu podpory práce s dětmi a mládeží a Občanským sdružením rodičů 
při ZŠ Kovářov.  

Podařilo se nám také získat peníze na Financování dopravy žáků na dopravní hřiště 
Písek, výcvik je plánován na příští rok (3.600,- Kč opět od Jihočeského kraje).  

Dále také pokračoval projekt s rakouskou školou Haupschule Bad Zell, tentokrát jej řídila  
a organizovala rakouská strana pod názvem Naší společnou cestou do budoucnosti. V jeho rámci 
opět probíhala komunikace mezi žáky prostřednictvím prezentací v anglickém jazyce, které si školy 
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zasílaly. Došlo také ke společnému setkání všech čtyř 
tříd zapojených do projektu – dvoudenní pobyt se 
odehrál v květnu na obou stranách společné hranice. 
Na jaře a na podzim se uskutečnily také výstavy prací 
žáků z partnerské školy, poslední akcí tohoto roku 
bylo závěrečné setkání pedagogů obou škol v Českém 
Krumlově. Na něm bylo dojednáno, že spolupráce 
bude pokračovat i bez evropských peněz a že se na ní 
budou podílet i jiné třídy. 
 

 
 

 

PODĚKOVÁNÍ 
• Děkujeme jménem žáků za balíčky plné sladkostí, které věnoval naší škole Zákaznický klub 

Jednoty Kovářov. 
• Členové kroužku Ruční práce děkují Pekařství Kolář za napečené perníčky. 
 
 

ZD Kovářov, ZŠ Kovářov a OSR Kovářov pořádají 

dne 15. 1. 2011 od 20:00 hod 

19. ŠKOLNÍ A ZEMĚDĚLSKÝ PLES 
 

KD Kovářov       vstup 100,-        hudba: TOP TON 
Čeká na Vás tradiční bohatá tombola včetně vepřových či rybích pochoutek. 

Svou účastí podpoříte kovářovskou základní školu. 
Lístky si lze závazně rezervovat u paní zástupkyně Stanislavy Pincové od 3. 1. do 11. 1. na 

číslech 382 594 118 nebo 382 594 007. 
 

 
 

ZÁPIS DO 1. TŘÍDY ZŠ KOVÁŘOV 
 

Ředitel Základní školy Kovářov, okres Písek oznamuje, 
že zápis do 1. třídy pro školní rok 2011/2012 proběhne na naší škole takto: 

v pátek 21. 1. 2011 od 14:00 do 17:00 
v sobotu 22. 1. 2011 od 9:00 do 11:00 

 

K zápisu přijdou rodiče s dětmi, kterým bude do 31. 8. 2011 šest let, a s dětmi staršími, které 
ještě do školy nechodí. Rodiče si k zápisu přinesou svůj občanský průkaz a rodný list dítěte. 

 

 

 

 

 

                           
 

INVESTICE DO ROZVOJE VZD ĚLÁVÁNÍ  
připravil Libor Mandovec, ředitel školy 
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CO NOVÉHO V MATEŘSKÉ ŠKOLE KOVÁŘOV 
 Nyní v předvánočním čase proběhlo v mateřské škole  několik zábavných akcí. Zavítala 
k nám tři divadélka se svými pohádkami, uspořádali jsme malou vánoční diskotéku se soutěžemi za 
spolupráce hudební agentury z Prahy, Mikulášskou nadílku a nyní se těšíme na Vánoce. 
 

Mikulášská nadílka  
 V mateřské škole v Kovářově 
se každým rokem koná Mikulášská 
nadílka. I letos  za dětmi zavítal 
Mikuláš s  andělem a čertem. 
Obdarovali děti malým dárečkem  
a andělským pohlazením. 
 
 
Divadelní představení ⇓⇓⇓⇓ 
                     Divadlo SVĚTOBĚŽNÍK 

zahrálo dětem v  mateřské škole „Vánoční 
příběh trochu jinak“. Během příběhu postavili za 
pomoci loutek celý Betlém, který  doprovázeli 
zpívanými i hranými koledami. 

 
⇐ 17.12.2010 se konala vánoční besídka    
s nadílkou. 

 
zpracovala  - Milena Fauknerová, ředitelka školy  
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 DOMOV SVATÉ ZDISLAVY V  PŘEDBOŘICÍCH  
 

 
Drazí čtenáři 
Kovářovských 
listů, na prahu 

zimy vás opět 
chceme pár slovy 

pozdravit a 
informovat o tom, co se stalo a co se 
v brzké době plánuje. 

Ve školce se s dětmi snažíme 
pracovat podle Celistvé na smysl 
zaměřené pedagogiky Franze Ketta. 
Stručně se dá tato pedagogika 
vyjádřit jako cesta skrze smysly 
k Smyslu. 
Principy této pedagogiky najdete na 
http://pedagogika.archa.info/files/zakladni-cil-a-cilova-kompetence.pdf 
S předškoláky začínáme pracovat Metodou dobrého startu. Důležitými pomůckami pro provádění 
metody jsou zvláštní polštářky (plněné kroupami), pracovní grafomotorické listy a CD s písněmi. 
Lekce probíhají tak, že se děti seznámí s písní (jedna píseň je k jedné pracovní lekci). S písní jsou 
spojeny různé činnosti k rozvoji hrubé motoriky, potom rytmizování do již zmíněných polštářků  
a následně se pracuje s  grafomotorickými listy. Práce dětí je doprovázena písní z CD přehrávače 
nebo zpěvem. Spojením (nejen) „psaní“ s rytmem Metoda dobrého startu sleduje rozvoj 
psychomotoriky, přispívá k rozvoji řeči, aktivizuje vývoj dítěte, používá se jako prevence poruch 
učení. Je určena jak pro děti s problémy, tak děti bezproblémové. 
 
Co jsme společně s dětmi dělaly v posledních dnech? 
Do adventu jsme vstoupili tvorbou adventních věnců.  Zvládli si je s pomocí ozdobit i ti nejmenší.  
To pak bylo krásy... 

S příchodem sněhu to děti lákalo na zahrádku nebo na svah pod kostelem. Koulovali jsme 
se, stavěli sněhuláky, bobovali. Kluci pomáhali odvážet sníh z cestiček bagry a traktory. Když bylo 
sněhu hodně, stavěli i větší stavby.  
Se svátkem svatého Mikuláše jsou spojeny legendy, dárky, vyrábění a zdobení perníků. Všeho si 
mohly děti užít. Kluci poprvé i jako kuchaři. 
Děti jsou výbornými fotografy. Rády bychom v lednu uspořádaly v prostorách fary menší výstavu 
fotografií Svět očima dětí. 
 

Ve dnech 26.– 28. 11. 2010  se uskutečnilo 2. PřeBoMil - setkání těch, kteří chtěli opět zažít 
společenství skvělých mladých lidí, měli odvahu k dobrodružství pobytu v Předbořicích a chtěli 
netradičně vstoupit do adventu.  Naším hostem byl člen komunity premonstrátů z Milevska  
a vojenský kaplan -  otec Jindřich Zdík Jordánek, který velice zajímavě hovořil o vojenské misi 
v Afghánistánu a duchovní službě v armádě. 
Další setkání je plánováno na prodloužený víkend v únoru – 4. – 6. 2. 2011 
Na co dalšího Vás zveme v novém roce? 
Brzy po vánočních prázdninách, v sobotu 8. ledna, se uskuteční oslava 12 let od vzniku Domova 
svaté Zdislavy. Mši svatou v 14:00 hod. při této příležitosti s námi přijede slavit současný generální 
představený Kongregace bratří Nejsvětější Svátosti: P. Dr. Cyril Tomáš Havel CFSsS. Po mši svaté, 
jako každoročně, bude následovat posezení na faře. 
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Přespříští sobotu  - 22. ledna - zveme na tradiční ples pořádaný Sdružením Rodina Předbořice, který 
se – jako loni – bude konat v Kovářově.  
Jednou měsíčně se budeme i v novém roce setkávat na SoŠko 
(Sobota ve Školce). Předběžné termíny jsou tyto: 15. 1, 12. 2, 12. 3, 
16. 4, 14. 5 a 25. 6. 
Nakonec jedna velice zajímavá přednáška. Jak už se stalo tradicí, 
zveme v předjaří do Domova svaté Zdislavy paní Mgr. Hanu 
Imlaufovou – dětskou psycholožku a speciální pedagožku 
z Křesťanské pedagogicko - psychologické poradny v Praze. Téma, 
kterým se bude zabývat, je: Předškolní věk, školní zralost a poruchy 
soustředění. Slíbila přijet v neděli 6. března 2011 odpoledne.  
Pokud Vás cokoli z akcí zaujme, můžete se o nich dočíst na webu 
farnosti: http://www.farnost2k.cz/zdislava nebo se můžete 
informovat na naší mailové adrese: predborice@frantiskanky.cz. 
Závěrem článku přijměte přání Božího požehnání pro následující 
dny. 

 

Sestry františkánky  – sestra Kateřina Simandlová a sestra Pavlína Sedláčková 
 

S V O Z    O D P A D U 
Obec Kovářov upozorňuje občany, aby v zimních měsících  

(ve svozové dny tj. ve čtvrtek a v pátek) umisťovali své popelnice na 
okraj komunikace. Pokud nebudou popelnice stát na viditelném  
a přístupném místě, hrozí, že nebudou vyvezeny. 
 

MARIÁŠ  O  POHÁR  STAROSTY  OBCE  KOVÁŘOV 2010 
Sedmého ročníku turnaje v mariáši na Kovářovsku, který byl letos rozšířen o mariáš  

v Radvánově, se zúčastnilo celkem 39 hráčů, včetně dvou žen. K celkovému vyhodnocení došlo na 
posledním turnaji v Kovářově dne 20. listopadu 2010, kde celkovému vítězi p. Jiřímu Mošanskému 
a dalším v pořadí předal hodnotné ceny zastupitel obce Kovářov pan Zdeněk Pšeničný. 
 Spolek mariášníků Předbořice se bohužel v uplynulém období musel rozloučit se dvěma 
svými členy, a to se svým starostou panem Jiřím Kloudem st. a místostarostou panem Jiřím Bláhou. 
Čest jejich památce.  
 

                Celkové výsledky 
 

Předbořice 1.5.2010  Milešov 5.6.2010   Celkové pořadí 2010 
1.  Mošanský Jiří  1.  Šťastný Tomáš    
2.  Kloud Jiří st.  2.  Paták Jaroslav   1.  Mošanský Jiří 
3.  Pešička František  3.  Kloud Jiří st.   2.  Hroch Stanislav 
         3.  Hasman Zbyněk 
Lašovice 3.7.2010  Radvánov 18.9.2010   4.  Pešička František 
1.  Toužimský Zdeněk           1.  Hasman Zbyněk   5.  Cihlář Oldřich 
2.  Mošanský Jiří  2.  Mošanský Jiří   6.  Hroch František  
3.  Křesina Josef  3.  Kroupa Václav   7.  Kapounek Jan 
         8.  Toužimský Zdeněk 
Zahořany 9.10.2010  Kovářov 20.11.2010   9.  Suchý Alexandr 
1.  Mošanský Jiří  1.  Cihlář Oldřich            10.  Voráček Petr 
2.  Korbut Richard  2.  Paták Jaroslav    
3.  Cihlář Oldřich  3.  Slivka Jiří         

- zpracoval František Hroch -   
 

P O Z V Á N K A     Pozemkový úřad Písek svolává úvodní jednání 
 ke komplexní pozemkové úpravě v k.ú. PŘEDBOŘICE, které se koná  

v pátek 14. ledna 2011 od 15:00 hod. v KD Zahořany , prezentace od 14:00 hod.               
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Neoznačené p řísp ěvky jsou materiály OÚ Ková řov. 
Příjem inzerce, p řísp ěvk ů, nám ět ů a p řipomínek: OÚ  Kovářov 

 

 

Ceník inzerce  
platný od 1.1.2009  

 

ceny jsou uvedeny 
s DPH 

 

malý formát 119,00 K č 
formát A5 238,00 K č 
formát A4 476,00 K č 

                            
 
 
 
                 
 
                                                                                
                                                                   
                                                         

 

PLESOVÁ SEZÓNA 
 

KD Kovářov 
15.1.2011 Školní a zemědělský ples - Top Ton 
22.1.2011 Křesťanský ples - Klasik 
12.2.2011 Hasičský ples – SDH  Kovářov - Top Ton 
25.2.2011 Obecní ples - Eden 

 

KD Zahořany 
  8.1.2011 Myslivecký ples – MS Zahořany - Ratata 
28.1.2011 Hasičský ples – SDH Předbořice - Klasik 
 

TTC K OVÁŘOV -  první polovina sezóny je již za námi  
O prvním listopadovém víkendu hostila tělocvična ZŠ Kovářov 

krajské bodovací turnaje mladšího a staršího žactva. Oba turnaje byly 
výborně obsazeny, a tak čelil pořádající oddíl TTC Kovářov velké výzvě. 
Slavnostního zahájení i předávání cen se v sobotu a v neděli ujal starosta 
Kovářova Pavel Hroch. 
V sobotu 6.11. své soutěže rozehrálo mladší žactvo. Třiadvacet chlapců a 

jednadvacet dívek bojovalo na šesti stolech. Z domácího oddílu se nejvíce dařilo Anetě Smetanové. 
Ta ve skupině jednou zvítězila a postoupila do hlavní soutěže. Tam přes veškerou snahu již na další 
soupeřku nestačila. I tak obsadila krásné 9.-12. místo. Pěkné výkony ale předvedla i Natálie 
Slivková. Ta ve své skupině také jednou zvítězila, ale k postupu to bohužel nestačilo. V útěše si pak 
připsala jedno vítězství a obsadila 15.-16. místo.  Z chlapců si nejlépe vedl Jan Slivka, který v útěše 
také jednou vyhrál. Další soupeř už byl sice nad jeho síly, ale s jeho výkonem a nasazením byl 
trenér velice spokojen. V mladších žácích zvítězil Marcel Kos z VS Tábor, který ve finále přehrál 
Filipa Kortuse (Pedagog ČB). V mladších žákyních se nejvíce radovala Zdena Blašková 
z Prachatic. Druhá byla kaplická Kristýna Růžičková. 
Druhý den bylo na programu starší žactvo. V žákyních měli domácí hned dvě želízka v ohni. Lence 
Růžičkové se bohužel moc nedařilo a skončila na 5.-8. místě. Více radosti tak Kovářovu přinesl 
výkon Jitky Máchalové. Ta bez problémů došla do finále. V tom přehrála Martinu Kratochvílovou 
z Týna nad Vltavou 3:0. Kovářovská děvčata pak zvítězila i ve čtyřhře. V žácích dobře zahrál Jiří 
Zděnek. Po dvou výhrách postoupil ze skupiny. Ve vyřazovací části však prohrál 1:3 s Michalem 
Grubrem z Prachatic a obsadil 9.-16. místo. Jeho soupeř nakonec celý turnaj vyhrál. Druhý byl 
vltavotýnský David Šálený. V útěše pěkně bojoval i další domácí hráč David Janda a po jedné 
výhře obsadil 21.-24. pozici.  
Pořádající klub se nemusel radovat jen z výsledků. Po skončení se totiž nesla jen samá chvála od 
trenérů a dalších přítomných na organizaci obou turnajů. Týdny příprav se tak vyplatily a všichni 
organizátoři mohli být spokojeni. Poděkování patří také všem sponzorům. Tradičně hlavně obci 
Kovářov, Pekařství Kolář a Vladímíru Stěhulemu. 
Nejen turnaji žactva však žije stolní tenis v Kovářově. První polovina soutěží dospělých už je za 
námi. V kraji si vedou obě družstva výborně. V divizi žen začalo kovářovské družstvo remízou 5:5 
s Bechyní. Vzhledem k tomu, že týmu chyběla Radka Horká, to byl překvapivý výsledek. Výborně 
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zde ale zahrála Jitka Máchalová, která zařídila tři body. O další dva body se postarala Lýdie 
Špetová. Další skvělý výsledek přišel na horké půdě v Táboře. Favorizované domácí hráčky byly 
zaskočeny formou Jitky Máchalové, která pro Kovářov opět urvala tři body. Radka Horká připsala 
další dva. Spolu pak s Lýdií Špetovou přidaly bod ve čtyřhře, a tak se Kovářov radoval z výhry 6:4. 
Po domácí výhře 7:3 s Týnem nad Vltavou je tak družstvo žen na prvním místě v divizi. Této výhře 
nejvíce pomohla Radka Horká třemi body. Jitka Máchalová tentokrát bodovala dvakrát a Lýdie 
Špetová jednou. Sedmý bod byl připsán ve čtyřhře. 
Hlavním cílem áčka mužů v krajské soutěži bylo nespadnout do okresu. Po odehrané polovině má 
však tým jiné starosti. Tyto starosti jsou však radostné. Z jedenácti utkání prohrál Kovářov jen 
dvakrát, a to se Sokolem Milevsko a Elektrostavem Strakonice. Oba zápasy smolně 7:9. Soutěž je 
letos velmi vyrovnaná a oba tyto týmy jsou v tabulce až za kovářovským družstvem. Největší 
aspirant na postup je Libín Prachatice. Kovářov ho však dokázal na domácí palubovce překvapivě 
porazit 9:5 a uštědřil mu tak druhou porážku v sezoně. Tyto týmy tak mají stejný počet bodů. Díky 
vzájemnému zápasu je však klub z Kovářova před Prachaticemi, tedy na prvním místě. Udržet toto 
postavení však bude velmi obtížné a bylo by překvapení, kdyby se to povedlo. Na tomto výborném 
průběžném pořadí má zásluhu hned několik hráčů. Především Michal Špeta, který prohrál jen 
jednou ze 41 zápasů. Výborně také přispěli Jiří Špác a Jiří Vlk. Oba mají úspěšnost nad 50%. 
Důležité body za muže vybojovaly i Radka Horká, Jitka Máchalová a Lýdie Špetová. V posledním 
letošním utkání dále zazářil také Jiří Mošanský mladší. Proti Volyni vyhrál všechny své tři zápasy  
a přispěl tak k výhře 9:2.  
Další zajímavou událostí v Kovářově bude turnaj dvojic konaný 30. prosince. Účast přislíbilo již 
několik hráčů z vyšších soutěží, dokonce i ze třetí ligy, takže úroveň turnaje bude vysoká. Je to opět 
velká výzva pro kovářovské hráče, ale i pro organizátory. 

                                                                                                                      - zpracoval Michal Špeta - 
 

PELETY DŘEVĚNÉ – PRODEJ 
prodej  kvalitních  německých  dřevěných  pelet 

pytel 15 kg á 75,- Kč, při větším odběru možnost slevy 
tel: 731 603 930, 731 603 603, 731 603 944 

Autoservis Hrejkovice – vedle STK 

 

PRODEJ RYB  
NA KOVÁ ŘOVSKÉ NÁVSI  
ve středu 22.12.2011 od 11:00 hod. 
 
 

 

Pøíjemné proāití vánoèních svátkù,Pøíjemné proāití vánoèních svátkù,Pøíjemné proāití vánoèních svátkù,Pøíjemné proāití vánoèních svátkù,    
do nového rokdo nového rokdo nového rokdo nového roku mnohou mnohou mnohou mnoho    
zdraví a spokojenostizdraví a spokojenostizdraví a spokojenostizdraví a spokojenosti    
Vám pøejíVám pøejíVám pøejíVám pøejí    
zamìstnanci Obecního úøadu Kováøovzamìstnanci Obecního úøadu Kováøovzamìstnanci Obecního úøadu Kováøovzamìstnanci Obecního úøadu Kováøov    
aaaa    
zastupitelé obcezastupitelé obcezastupitelé obcezastupitelé obce 
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